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    Norrbotten 2023-04-11 

Interpellation –  

Patientsäkerheten som hamnar mellan stolarna 
 

IVO genomförde under 2020–2021 en granskning av den medicinska vården på SÄBO bl.a. i 

Jokkmokks Kommun, som huvudsakligen var kopplad till vården av patienter som insjuknat i covid -

19. Under 2022–2023 genomför myndigheten en fördjupad granskning av den medicinska vården på 

SÄBO hos alla Sveriges kommuner. Tillsynen innefattar en granskning av kommunala hälso- och 

sjukvårdsjournaler, enkäter till sjuksköterskor och patienter som inspektioner på plats.  

I beslutet, som kom Jokkmokks Kommun tillhanda den 9:e mars 2023, Dnr 3.5.1-37615/2022-8, 

uppdagades stora brister inom medicinsk vård och behandling på SÄBO. Brister som är både 

kommunens och regionens ansvar. Nedan framförs ett litet axplock: 

I beslutsskälen konstateras  

- att vid många livsavgörande bedömningar av patienter på SÄBO görs den av personal som 

har den lägsta utbildningsnivån och att tillgången till läkare är otillräcklig.   

I sjuksköterskornas enkät framkommer bl. a.  

- att regionens genomförda omorganisation i syfte att styra om resursernas så att kommunens 

särskilda boenden skulle ha tillgång till fler läkare dagtid resulterade i att tillgången på läkare 

i stället har minskat.  

- att endast några patienter och/eller närstående erbjuds brytpunktssamtal. Läkare genomför i 

princip inga brytpunktssamtal. 

Från ledningens representanter framkommer  

- att fördjupande läkemedelsgenomgångar sker nästan aldrig för patienterna på SÄBO. Som 

orsaken framförs att det saknas läkare som vill genomföra dem. 

- att en specifik läkares personliga åsikter skapar problem i verksamheterna och att det är 

svårt att komma åt detta även om de har kontakt med regionen. 
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IVO’s sammanfattning av tillsynsresultatet visar att det finns stora brister inom medicinsk vård och 

behandling – i det här framförda fallet – på SÄBO i Jokkmokks Kommun.  

Interpellanten vill klargöra att det inte ligger i hennes intresse att peka ut en speciell kommun, 

snarare att vid detta enskilda exempel framföra att en god och säker vård inte är helt säkerställt i 

Norrbotten och ställer därför följande frågor till regionstyrelsens ordförande, regionråd Anders 

Öberg: 

- Har regionen varit och är regionen en aktiv part i detta åtgärdsarbete i samklang med 

kommunerna och isf. hur långt har man kommit? 

- Hur bidrar regionen i arbetet att säkerställa att patientsäkerheten inte hamnar mellan 

stolarna i framtiden? 

  

Datum som ovan 

Birgit Meier-Thunborg (M)     

      

      

   

 

 

 

  


